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İEİS Olağanüstü Genel Kurulu, 25 Nisan 2018 tarihinde toplandı. 

Nezih Barut Genel Kurul Toplantısı’nda yaptığı konuşmada “İEİS olarak, endüstrimizi ileri taşıma 

vizyonumuzla 2018 yılında da yılmadan, azimle çalışmaya devam edeceğiz. Tüm ilgili paydaşlarımızla 

yakın temas ve iletişim içinde olacağız. Endüstrimizin ihtiyaç duyduğu destekleyici sistemi kararlılıkla 

anlatmayı sürdürecek, çözümlerin yakın takipçisi olacağız.” dedi. 

Yönetim Kurulu Başkanı Nezih Barut: 

Derinleşen siyasi, jeopolitik, ekonomik ve toplumsal çatlaklar, artan kutuplaşmalara rağmen dünya 

ekonomisinin tahminlerin üzerinde büyüdüğü, ülkemiz ekonomisinin de beklenenden daha iyi bir 

performans gösterdiği bir yılı geride bıraktık. Türkiye’nin öncelikli ve stratejik sektörlerinden biri olan 

ve temsilcisi olmaktan gurur duyduğumuz ilaç endüstrimize karşı sorumluluklarımızın bilinciyle İlaç 

Endüstrisi İşverenler Sendikası olarak 2017 yılında çok yoğun bir çalışma dönemi yaşadık. Bu 

çalışmalarımızı ana başlıklar halinde sizlere sunmadan önce, daha güçlü bir İEİS için en büyük katkı 

olarak gördüğüm yeni üyelerimize hoş geldiniz demek isterim. 2017 yılında aramıza katılan 11 yeni 

üyemizle üye sayımız 56’ya ulaştı. Her yeni üyeyle temsil gücümüzü artırıyor, daha katılımcı ve daha 

güçlü bir organizasyon olma hedefimize bir adım daha yaklaşıyoruz. 
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Bu vesileyle İEİS’i tercih eden Cinnagen İlaç, Fresenius Kabi İlaç, Hasbiotech İlaç, Haver Farma İlaç, 

Innogens İlaç, MS Pharma İlaç, Mustafa Nevzat İlaç, Nestle Türkiye, Onko İlaç, UCB Pharma ve Turk 

İlaç ve Serum Sanayi’ye teşekkürlerimi sunuyorum. Sizlerin desteğiyle ve ilgisiyle etki alanımızı 

genişletiyoruz. Doğru işler yaptığımızın en net göstergesi sizlerin memnuniyeti. Üyelerimizden 

aldığımız olumlu geri bildirimler bizi daha da motive ediyor. Endüstrimizin rekabet gücü için, geleceği 

için azimle çalışıyoruz. 

Hepinizin hatırlayacağı üzere, İEİS için 2017 yılı aynı zamanda seçim yılı idi. Türkiye’de köklü geleneğe 

sahip meslek örgütlerinden biri olan İEİS, bu seçim sürecini de kendine yakışan bir olgunluk ve üslupla 

tamamladı. Dördüncü kez aynı teveccühü göstererek beni ve kıymetli arkadaşlarımı yönetime layık 

gören tüm üyelerimize bir kez daha teşekkür ediyorum. 

Geride bıraktığımız yılda Türkiye ilaç pazarı hastane ve eczane kanalında toplam yüzde 20.2 

büyüme ile 24.6 milyar TL’ye ulaştı. Kutu ölçeğinde ise yüzde 3.5 büyüme ile 2.24 milyar kutu satışı 

gerçekleştirdik. 

İlaç Endüstrisi İşverenler Sendikası olarak bir yandan sektörümüzün 2017 yılını büyümeyle kapatmış 

olmasının memnuniyetini yaşarken, diğer yandan da daha güçlü bir gelecek için çözüm bekleyen 

meselelerimize odaklanma azmi ve kararlılığımızı koruyoruz. 

Büyüyen bir yapı içinde Sendika olarak bize düşen, endüstrimizin gelişimini destekleyecek 

sürdürülebilir politika ve stratejileri belirlemek ve gerekli aksiyonları almaktır. 

2017 yılında da çalışmalarımızı bu ana çerçeve dahilinde sürdürdük. Tam 26 kez Yönetim Kurulu 

olarak toplandık, endüstrimizi ilgilendiren her konuyu katılımcı bir ortamda masaya yatırdık. Bilerek, 

anlayarak ve anlatarak en doğru karar ve aksiyonlar için güç birliği ve uyum içinde çalıştık. 

Sektörümüzün gelişimini destekleyecek ve küresel arenada etkili bir oyuncu olmasını sağlayacak 

düzenlemelerin hayata geçirilmesi için devlet yetkililerimiz ve ilgili kurumlarımızın temsilcileriyle yakın 

temasımızı koruduk. Yönetim Kurulumuz ve Genel Sekreterimiz endüstrinin sorunlarını ve çözüm 

önerilerini başta ilgili Bakanlar olmak üzere kamu yetkililerine aktarmak için yıl içerisinde 17 kez 

Ankara’ya giderek 41 ziyaret gerçekleştirdi. 

Yoğun temaslarımız neticesinde pek çok kritik başarı kazandık, pek çok meselemizin çözümünde 

mesafe kaydettik. Çözüme kavuşturamadıklarımızla ilgili takip ve ısrarımız devam ediyor. 



İEİS’in bugün sektörümüzle ilgili alınacak karar ve yapılacak düzenlemeler öncesinde görüşlerine 

başvurulan ve ciddiyetle dinlenen bir referans kurum olarak görülmesi hepimizin çabasının sonucu 

elde ettiğimiz önemli bir başarıdır. Bundan da gurur duymak hakkımızdır. 

Nitekim 2017 yılında da referans kurum hüviyetimizi kuvvetlendiren davetler aldık, önemli görevler 

üstlendik. Sektörümüzün orta ve uzun dönemli hedeflerinin belirlenmesinde aktif rol oynamaya 

devam ettik. Sektörümüzün geleceğine şekil verecek 11. Kalkınma Planında İlaç Çalışma Grubu 

raportörü yine biz olduk. 6’ncı Kalkınma Planından beri bu görevi üstleniyoruz. Endüstrimizin 

geleceğine yön veren bu kritik çalışmaların dümeninde biz varız. 

2017 yılında endüstrimizin bugünü ve geleceğini şekillendiren fiyatlandırma, geri ödeme, 

ruhsatlandırma gibi alanlardaki düzenlemelerin endüstrimiz önceliklerine ve çıkarlarına uygun olması 

için önerilerde bulunduk, bu yolda çaba sarf ettik. 

Hepinizin takip ettiği üzere, fiyat ve ruhsat mevzuatına yansıyan bir terminoloji değişimine Sendika 

olarak ön ayak olduk. Bu değişiklikle, orijinal ve jenerik ilaç terimleri sırasıyla referans ve eşdeğer 

ilaç, referans fiyat sistemi de kaynak fiyat sistemi olarak değiştirildi. Bu değişikliği maruz kaldığımız 

haksız rekabetin önüne geçecek önemli bir adım olarak değerlendiriyoruz. 

Yine bildiğiniz üzere sektörümüzün önemli gündem maddelerinden biri de takviye edici gıdalar. Israrlı 

girişimlerimiz sonucunda, bu ürünlerin üretim tesislerimizde üretilmesinin önü açıldı, bunu da son 

derece memnuniyet verici bir gelişme olarak görmekteyiz. 

2017’de olumlu netice aldığımız bir diğer konu da yirmi yıllık ürün sınıfının kaldırılmasına dair 

yaklaşımdan vazgeçilmesini sağlamamız oldu. Eğer bu değişiklik olsaydı, bu ürünlerin tamamının 

fiyatlarında ciddi düşüş olacaktı. Yaşadığımız bir başka sorun da kaynak fiyatın altında fiyatı olan 

ürünler için uygulanan iskonto mahsuplaşmasının kaldırılmasıydı. İEİS olarak bu alanda da yoğun 

girişimlerde bulunduk. Bu değişiklikten olumsuz etkilenen tüm ürünlerin kaynak fiyata 

yükseltilmesini sağladık. 

Bir başka uğraşı alanımız iskonto baremlerinin zamanında güncellenmesiyle ilgiliydi. 2016 yılında 

iskonto baremlerinin döviz kurundaki artışa paralel olarak güncellenmesi geciktiği için çok ciddi sıkıntı 

yaşamıştık. Yoğun çabalarımızla hem 2017’de hem de bu sene baremler kurla eş zamanlı olarak 

güncellendi ve sıkıntı yaşamadık. Önümüzdeki süreçte bu alanda bir mevzuat değişikliğiyle sistemin 

otomatik hale getirilmesi için çalışıyoruz. 

2017 yılında bir diğer önemli kazanımımız ruhsatlandırma alanında oldu. Bildiğiniz gibi Bakanlık 

tarafından askıya alınan her ürün için yıllık bir askı ücreti öngörülüyordu. Bu uygulamayı ürünün 

aktifleşmesi halinde bir defaya mahsus hale getirerek önemli bir yükten kurtulduk. 



Yine Ruhsatlandırma Yönetmeliği Taslağı’nda kombine ürünlerin preklinik ve klinik araştırma 

sonuçlarını sunması öngörülmüştü. Bilinen kullanıma sahip, yıllardır birlikte reçetelenip kullanılan her 

türlü kombinasyon için tam dosya sunulmasının bilimsel olarak doğru bir yaklaşım olmadığını dile 

getirdik. Bu ürünler için uygun biyoyararlanım ve biyoeşdeğerlik verileri ile literatür bilgilerinin 

sunulmasının yeterli olmasını sağladık. 

 

2017, yatırım ve Ar-Ge teşviklerinde de önemli kazanımlar elde ettiğimiz bir yıl oldu. Yatırım 

teşvikleriyle ilgili sonradan yapılan iyileştirmelerin daha önce teşvik almış firmalara da uygulanmasını 

sağladık. Yoğun çabalarımızla, 2017’ye özgü olarak daha yüksek oranda sağlanan yatırım teşvikinin 

2018’de de devam etmesi mümkün oldu. Teşvikin 2019 yılı için de sürdürülmesi yönünde çalışıyoruz. 

Bunların yanında Ar-Ge kapsamında yapılan ancak daha önce kapsama alınmayan hukuki ve bilimsel 

danışmanlık hizmeti, seyahat ve konaklama giderleri gibi bazı önemli harcamalar teşvik kapsamına 

alındı. 

Geçtiğimiz yıl önceliklerimizden biri de biyoteknolojik ilaçlardı. 2016 sonunda kurduğumuz Türkiye 

Biyoteknolojik İlaç Platformumuz 2017 yılında aktif bir şekilde çalışmaya başladı. Kısa sürede kamu 

nezdinde önemli bir paydaş olarak tanınan platform, Sağlık Endüstrileri Yönlendirme 

Komitesi toplantılarına davet edildi, burada görüşlerimizi aktardık. Biyobenzer ürün mevzuatı 

alanında önemli gelişmeler sağladık. Bildiğiniz üzere İEİS olarak endüstrimizin ihracat potansiyelini 

artıracak her türlü girişime katkıda bulunmaya özen gösteriyoruz, 2017 yılında da bu çabamız devam 

etti. İlaç endüstrisinin farklı pazarlardaki gelişimini destekleyecek görüş ve deneyimlerimizi ilgili resmi 

kuruluşlar ve iş birliği platformlarıyla paylaşmak, potansiyel taşıyan ülkeleri daha yakından etüt etmek 

adına yoğun mesai harcadık. İhracata büyük önem veriyoruz. Bu alanda da ülkemizin gelişimine katkı 

sağlamak için var gücümüzle çalışmaya, mücadele etmeye devam ediyoruz. 

Öte yandan sektörümüzü zorlamaya devam eden konularımız gündemimizde yer almaya devam etti. 

Artık kronikleşen fiyat sorumuz için mücadelemizi sürdürdük. Geçtiğimiz seneyi, cari kurun yüzde 50 

altında seyreden avro dönüşüm kurunun yatırımlarımıza, planlarımıza yaptığı olumsuz etkileri 

anlatmakla geçirdik. 

Bu kapsamda, Kalkınma, Maliye ve Sağlık Bakanları başta olmak üzere pek çok üst düzey otoriteyle 

her gerektiğinde bir araya geldik. 

Döviz kurlarındaki kaygı verici artış göz önüne alındığında bu sene için yapılan %15 düzeyindeki kur 

ayarlamasının son derece haksız bir uygulama olduğu kanaatindeyiz. 

Yaptığımız görüşmelerde hükümet yetkilileri, hakkımız olan %23 düzeyindeki kur ayarlamasının 

enflasyonla mücadeleyi sekteye uğratacak boyutta olduğunu belirtti. Biz de alternatif olarak aradaki 



farkın SGK iskontolarının düşürülmesi suretiyle verilmesinin doğru olacağını ilettik. Görüşmelerimiz 

devam ediyor ancak bütçe kısıtları nedeniyle beklediğimiz oranda iskonto indirimi alamayacağız gibi 

görünüyor. Girişimlerimizi gayretle ve ısrarla sürdürüyoruz. 

Önümüzdeki dönem öncelikli amacımız endüstrimizin önünü açacak, yapıcı ve destekleyici 

politikaların daha fazla zaman kaybetmeden yürürlüğe girmesi. Bunun için var gücümüzle çalışıyoruz. 

Konuşmamın başında da belirttiğim gibi İEİS köklü geleneğe sahip bir meslek örgütü. İçinde yaşadığı 

topluma karşı duyarlılığını her yönetimde, her fırsatta ortaya koyan bir Sendikanın üyeleriyiz ve 

bundan mutluluk duyuyoruz. 

2017 yılında iki yeni projeye imza attık. Bunlardan ilki, ‘İEİS Geleceğin Liderleri’ projemiz oldu. Türk 

Eğitim Vakfı ile imzaladığımız protokolle üstün başarı bursu kazanmış ve ilaç sektörümüzde çalışmaya 

hevesli 5 öğrencimizin eğitimine destek olma kararı aldık. Desteğimizi sadece bursla sınırlı tutmak 

istemiyoruz. Gençlerimize ilaç endüstrimizi tanıtmak, onların iş hayatı için gerekli donanım ve 

vizyonla mezun olmalarını sağlamak için de faaliyetler yürütmeyi önemsiyor ve bu doğrultuda 

çalışıyoruz. 

İEİS Geleceğin Liderleri Projesi’nin yanı sıra 2017 yılında Kanserli Çocuklara Umut Vakfı’nın 2. Aile Evi 

Projesi’ne destek olma kararı da aldık. İstanbul dışında yaşayan, tedavisi İstanbul’da devam eden 

çocuk hastalarımızın aileleriyle birlikte konaklama imkânı bulduğu bu evlerin sayısının bizlerin 

destekleriyle artmasını temenni ediyoruz. 

Toplantının sonunda İEİS Onur Başkanı Kaya Turgut ile İEİS Yönetim Kurulu Başkanı Nezih Barut 

tarafından üyelikte 5. ve 10. yılını doldurmuş üyelere birer teşekkür plaketi takdim edildi. 

 


